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§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordförande Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 17 december 2024. 
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§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/1293 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
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§ 5 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokollet och 
lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations sammanträde 2024-
12-03 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga protokollet till handlingarna. 
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§ 6 
Allmänhetens frågestund  
En medborgare presenterade sitt medborgarförslag angående 
obligatorisk klimatutbildning för samtliga anställda på Stockholms 
stad. 
 
Två medborgare presenterade sitt medborgarförslag angående 
kajbalkong på Reimersholme och betonade vikten av 
barnkonsekvensanalyser i dessa typer av ärenden. 
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§ 7 
Inkomna medborgarförslag november 2024  
SÖD 2024/26 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag, belysning på Monteliusvägen, SÖD 
2024/1307, överlämnas till trafiknämnden. 
 
2. Medborgarförslag gällande trädplantering och minskning av 
parkeringsplatser på Hornsgatan 116, SÖD 2024/1319, överlämnas 
till trafiknämnden. 
 
3. Medborgarförslag om att inte öppna upp kajstaket vid 
Reimersholmes kaj, SÖD 2024/1333, överlämnas till 
trafiknämnden. 
 
4. Medborgarförslag att agera för att skydda förskolan karusellen 
och barn på Reimersholme, SÖD 2024/1334, överlämnas till 
förvaltningen för beredning. 
 
5. Medborgarförslag, obligatorisk skatt i kollektivtrafiken, SÖD 
2024/1344, bereds ej med hänvisning till att förslaget är utformat på 
ett sådant sätt att det får anses ligga utanför vad som omfattar 
kommunens verksamheter. 
 
6. Medborgarförslag, förbud av högtalartelefon på mobiltelefon på 
offentliga platser, SÖD 2024/1349, bereds ej med hänvisning till att 
förslaget är utformat på ett sådant sätt att det får anses ligga utanför 
vad som omfattar kommunens verksamheter. 
 
7. Medborgarförslag, namngivning av Medborgarplatsen, SÖD 
2024/1350, överlämnas till stadsbyggnadsnämnden. 
 
8. Medborgarförslag, synpunkter på Swedenborgsgatan, SÖD 
2024/1360, överlämnas till trafiknämnden. 
 
9. Medborgarförslag gällande kullersten på Swedenborgsgatan, 
SÖD 2024/1363, överlämnas till trafiknämnden. 
 
10. Medborgarförslag, plantering av träd på Bergsunds Strand, SÖD 
2024/1374, överlämnas till trafiknämnden. 
 
11. Medborgarförslag, klimatutbildning för anställda, SÖD 
2024/1377, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
12. Medborgarförslag, göra Hornsgatan till en aveny, SÖD 
2024/1378, överlämnas till trafiknämnden. 
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13. Medborgarförslag gällande namnbyte, Vartoftagatan, SÖD 
2024/1379, överlämnas till stadsbyggnadsnämnden. 
 
14. Medborgarförslag gällande aktivitetsplats i Södermalmsallén, 
SÖD 2024/1380, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
15. Medborgarförslag gällande cykelbana Renstiernas gata och 
Ringvägen, SÖD 2024/1381, överlämnas till trafiknämnden. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under november månad har 15 medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/26-1 Inkomna medborgarförslag november 2024 
 SÖD 2024/26-1.1 1. Medborgarförslag belysning på 

Monteliusvägen_Bortredigerad 
 SÖD 2024/26-1.4 2. Medborgarförslag gällande 

trädplantering och minskning av 
parkeringsplatser_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.2 3. Medborgarförslag om att inte öppna upp 
kajstaket vid Reimersholmes kaj_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.3 4. Medborgarförslag att agera för att 
skydda förskolan Karusellen och barn på 
Reimersholme_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.5 6. Medborgarförslag, förbud 
högtalarfunktion på mobiltelefonen på offentliga 
platser_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.6 8. Medborgarförslag gällandes gågata 
Swedenborgsgatan_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.7 7. Medborgarförslag, namngivning av 
Medborgarplatsen_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.8 5. Medborgarförslag, obligatorisk skatt i 
kollektivtrafiken_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.13 9. Medborgarförslag kullersten på 
Swedenborgsgatan_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.14 10. Medborgarförslag, plantering av träd 
på Bergsunds Strand_Bortredigerad 
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 SÖD 2024/26-1.15 11. Medborgarförslag gällande 
obligatorisk klimatutbildning för anställda_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.9 12. Medborgarförslag - göra Hornsgatan 
till en aveny_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.10 13. Medborgarförslag namnbyte 
Vartoftagatan_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.11 14. Medborgarförslag om 
Södermalmsallén_Bortredigerad 

 SÖD 2024/26-1.12 15. Medborgarförslag, cykelbana 
Renstiernas gata-Ringvägen_Bortredigerad 
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§ 8 
Medborgarförslag om att anlägga en ny badbrygga i 
Årstaviken  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/850 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en ny badbrygga anläggs i Årstaviken nedanför 
Eriksdalslundens koloniområde. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla möjligheten till bad inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningen är medveten om att det finns ett stort önskemål att 
utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och ser positivt 
på en sådan utveckling. 
 
I verksamhetsplanen för 2024 har stadsdelsnämnden beslutat att 
prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden 
samt påbörja utredningen kring möjligheten att anlägga ett bad 
nedanför Eriksdalslundens koloniområde. 
 
Mot bakgrund av att den befintliga bryggan nedanför 
Eriksdalslunden är sned då isen pressats mot konstruktionen och att 
den är mycket välbesökt sommartid gör förvaltningen bedömningen 
att det är önskvärt att den ersätts med en ny större brygga redan 
under nästkommande år. Förvaltningen kommer därför i samband 
med verksamhetsplan 2025 föreslå stadsdelsnämnden att 
investeringsmedel ska sökas för uppförande av en ny brygga som är 
större och därmed ger möjlighet för fler att bada. 
 
Utifrån att nämnden erhåller sökta investeringsmedel kan 
förvaltningen ha medborgarförslagets förslag till brygglösning och 
alternativa placeringar i åtanke. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl (M) och Anne-Lie 
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Elfvén (L) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson m.fl. (M) och Anne-Lie Elfvéns (L) gemensamma förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och fann att Södermalms stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M), Therese Lindström (M) och Anne-Lie Elfvén (L) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/850-7 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/850 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/850-8 SÖD 2024-850_Bortredigerad(1689923) 
(0)_TMP 
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Medborgarförslag om att 
anlägga en ny 
badbrygga i Årstaviken 

 
Ärende 8 
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Anne-Lie Elfvén (L)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
Förslag till beslut 
 

● Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  
● Att förvaltningen under 2025 ska planera och förbereda för att uppföra en ny och stor 

brygga på någon av de fyra föreslagna platserna i Årstaviken, utan att ta bort den 
befintliga badbryggan  

 
Våra partier har länge och outtröttat arbetat för att öka badmöjligheterna i Stockholm. Och att 
Södermalmsborna efterfrågar fler badplatser är ingen hemlighet, det ser vi inte minst i 
mängden medborgarförslag av denna typ. 
 
Förslagsställaren ger konstruktiva exempel på platser och lösningar för att öka 
badmöjligheterna längs med Eriksdalslunden. Hen lyfter ett lyckat exempel från 
grannkommunen Nacka där man byggt en badbrygga med fler stegar och sittplatser. Detta 
tycker vi är toppen och att staden ska ta fästa på. Precis som förvaltningen lyfter så råder 
inget badförbud på föreslagna platser och området ligger redan i planerna för Handlingsplan 
för nya bad 2022.  
 
Enligt senaste besiktning så bedöms befintlig badbrygga nedanför Eriksdalslunden, intill 
båtbryggan, som säker att beträda och det bör därför inte vara prio att byta ut den. I stället bör 
staden fokusera på att anlägga en ny och stor brygga längs med Eriksdalslunden längre ifrån 
båtbryggan, precis som förslagsställaren beskriver och efterfrågar. Stockholmarna vill ha fler 
badmöjligheter så snart som möjligt. Vi har förutsättningarna att möta medborgarnas 
efterfrågan, nu handlar det om politikens vilja.
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§ 9 
Medborgarförslag gällande upprustning av parker runt 
Mariatorget i syfte att främja barns hälsa.  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1049 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
rusta upp lekparkerna i området runt Mariatorget. 
Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att skapa 
kreativa och inbjudande utemiljöer för barn. 
 
Förslagsställaren beskriver att barnen som bor vid Mariatorget är i 
stort behov av kreativa och fräscha parker där barn mellan åldrarna 
0-12 år har möjligheten att finna något som skapar lust till rörelse. 
Förslagsställaren föreslår att inspiration till utveckling av parkerna 
tas från området Rosendal i Uppsala. 
 
Besökstrycket i stadsdelens lekplatser är mycket högt och slitaget 
likaså. Förvaltningen arbetar kontinuerligt med underhåll och 
förnyelse av stadsdelens lekplatser för att de ska vara inbjudande 
och attraktiva för barn. Förvaltningen genomför upprustning av hela 
lekplatser samt löpande underhållsåtgärder. 
 
Sankt Paulsparken och Mariatorgets lekplats har nyligen rustats 
upp. Lekplatsen i parken Haren håller på och rustas upp och 
kommer färdigställas under 2025. Under de kommande åren 
kommer lekplatserna i Ansgarieparken och Tantolunden att rustas 
upp. 
 
Förvaltningens lekplatser genomgår en säkerhetsbesiktning en gång 
på år och dessa besiktningar ligger till grund för prioritering av 
kommande upprustningsåtgärder. 
 
Vid upprustning av stadsdelens lekplatser arbetar förvaltningen med 
att skapa en variation av lekutrustning för att lekplatserna ska vara 
attraktiva och tillmötesgå olika målgrupper. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1049-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1049 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1049-4.1 SÖD 2024-
1049_Medborgarförslag_Bortredigerad 
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§ 10 
Verksamhetsplan och budget 2025 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  
SÖD 2024/1109 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till verksamhetsplan, budget samt tillhörande bilagor och 
överlämnar denna till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till resultatenheter. 
 
3. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering om 1,2 mnkr 
för kostnader för biologisk mångfald. 
 
4. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering om 4,9 mnkr 
för utgifter avseende trygghetsinvesteringar. 
 
5. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering om 1,4 mnkr 
för utgifter avseende Stockholm vid vattnet. 
 
6. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering om 20,4 
mnkr för utgifter avseende klimatinvesteringar. 
 
7. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering om 2,0 mnkr 
för utgifter för trädplantering och viss trädvård. 
 
8. Södermalms stadsdelsnämnd begär budgetjustering för 
investeringsmedel om 5,3 mnkr för utgifter avseende 
marksättningar vid Sickla udde. 
 
9. Södermalms stadsdelsnämnd anmäler omslutningsförändringar 
om 440,2 mnkr. 
 
10. Södermalms stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att 
utreda möjligheten att driva parkskötseln i egen regi. 
 
11. Södermalms stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att 
inom ramen för EU-projektet Scale Stockholm utveckla ett 
samarbete med de lokala föreningar som idag arbetar med 
klimatfrågan. 
 
12. Södermalms stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att 
sänka indikatorn andelen arbetade timmar av timavlönad personal i 
förhållande till samtliga arbetade timmar inom äldreomsorg till 
15%. 
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Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads budget är överordnad och styrande för stadens 
verksamheter. Samtliga nämnder ska enligt stadens regler för 
ekonomisk förvaltning upprätta en verksamhetsplan med 
utgångspunkt från kommunfullmäktiges budget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco 
m.fl. (V) och Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag 
till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 
med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Anne-Lie Elfvén (L) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Ulf Wester (SD) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och föreslog 
att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (bilaga) till nämnden. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiets förslag 
till beslut.   
  

Reservationer 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M), Therese Lindström (M), 
Lars Rottem Krangnes (C), Anne-Lie Elfvén (L) och Ulf Wester 
(SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för egna förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1109-3 (Godkänd - R 1) Verksamhetsplan 2025 
Södermalms stadsdelsnämnd Slutlig 

 SÖD 2024/1109-2 Bilaga 01 - Blankettset SDN12 
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 SÖD 2024/1109-2.1 Bilaga 02 - System för intern kontroll 
 SÖD 2024/1109-2.2 Bilaga 03 - Väsentlighets- och 

riskanalys samt internkontrollplan VP 2025 
 SÖD 2024/1109-2.3 Bilaga 04 - Kompetensförsörjningsplan 

2025-2027 
 SÖD 2024/1109-2.4 Bilaga 05 - Plan för upphandling 2025-

2027 
 SÖD 2024/1109-2.5 Bilaga 06 - Reviderad lägesbild 

samverkansöverenskommelse 
 SÖD 2024/1109-2.6 Bilaga 07 - Priser och prestationer 
 SÖD 2024/1109-2.7 Bilaga 08 - Ansökan om 

budgetjusteringar för särskilda ändamål 
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Södermalm 

2024-12-12 
Ärende 10 

Verksamhetsplan och budget 
2025 för Södermalms 

stadsdelsnämnd 
 

 Anders Göransson m.fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 

Magnus Palm MP 
 

Förslag till beslut  
Vi yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med följande tillägg: 
   
Att ge förvaltningen i uppdrag att  

 utreda möjligheten att driva parkskötseln i egen regi  

 
 inom ramen för EU-projektet Scale Stockholm utveckla ett samarbete med de 

lokala föreningar som idag arbetar med klimatfrågan.   

 
 sänka indikatorn andelen arbetade timmar av timavlönad personal i förhållande 

till samtliga arbetade timmar inom äldreomsorg till 15% 

 
Nedan följer ett axplock av det stadsdelen planerar att genomföra: 
 
En öppen och demokratisk stad för alla Stockholmare  
Ett tryggt Södermalm är en förutsättning för en öppen och demokratisk stad. Där 
parkerna, gatorna och torgen är centrala delar i det gemensamt vardagsrum som 
binder staden samman.  
 
I samband med majoritetsskiftet fick stadsdelarna huvudansvaret för det lokala 
trygghetsarbetet. Vi valde att göra ett omtag. Med mer pengar och nya 
arbetsformer. Utifrån ett helhetstänk rotat i våra lokala förhållanden. Målet är att 
göra Södermalm tryggare och trevligare, där lojaliteten är med målen inte  
medlen. I det arbetet ligger våra fokusområden ligger fast. Under 2025 väljer vi 
att göra särskilda satsningar i Fatbursparken och området kring Maria Sjukhus.    
 
Trafikkontoret ska inrätta en ny stadsmiljözon på Södermalm. Det arbetet ska ske 
i samråd med stadsdelsnämnd och det lokala näringslivet, vilket är mycket 
glädjande. Att medborgarna känner att de kan påverka är en viktig del i den lokala 
demokratin. 
 

Sida 19 (74)



 

 

2 (3) 

Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i hela 
staden 
Det är viktigt att värna den kommunala förskoleverksamheten. Dels utifrån den 
höga kvaliteten dels då det krävs en stark egen förskola för att säkra att alla barn 
kan erbjudas barnomsorg nära där de bor. Vi fortsätter arbetet med HBTQI-
certifieringen av alla förskolor i egen regi. Samarbetet med den öppna förskolan 
och förskolan ska utvecklas. Allt för att skapa en jämlik förskola med goda 
arbetsförhållande och där barn får den utveckling de har rätt till.  
 
Sedan majoritetsskiftet har nämnden beslutat att återta ett antal verksamheter i 
egen regi. Under 2025 sker detta främst inom det sociala området. En del i  
utvecklingsarbetet handlar om att ge medarbetarna rimliga förutsättningar att göra 
ett gott jobb. I det ingår rätten till heltid.   
 
Under 2025 kommer vi att starta upp ett fritidsbibliotek i stadsdelsområdet med 
hjälp av arbetsmarknadsinsatser. Vi kommer göra en IOP-upphandling (idéburet 
offentligt partnerskap) med Fryshuset i syfte att utveckla den lokala 
ungdomsgården. Ett viktigt steg bort från kortsiktiga och osäkra relationer.   
 
Kultur är en del av välfärden och alla som tar del av vår förskola, äldreomsorg och 
LSS verksamhet erbjuds professionella kulturupplevelser.  
 
Inom äldreomsorgen kommer vi att Silvahemscertifiera hemtjänsten. göra en 
större utbildningssatsning inom hemtjänsten. Genomföra HBTQI-utbildning inom 
äldreomsorgen. Vi söker nya vägar för att säkerställa kloka biståndsbeslut 
samtidigt som vi arbetar för att minska de äldres oro.   
 
Ett grönt och fosilfritt Stockholm som leder en rättvis klimatomställning. 
Det finns ett antal skäl till att vi vill utreda möjligheten att driva parkskötseln i 
egen regi. Vi får in ett utvecklingsperspektiv i skötseln. Det blir både enklare och 
snabbare att ställa om resurser. Vi skaffar oss en egen kompetens, slipper den 
detaljreglering som följer av att upphandla, där den valda modellen ser skötseln 
som ett beting och där hot om sanktioner är det som i alltför hög grad präglar 
relationen mellan beställare och utförare.  
Med en egen regi kan vi dessutom utveckla samarbeten med skolor, förskolor, 
bostadsrättsföreningar och fastighetsägare. Vi kan förstärka arbets-
marknadsdimensionen ytterligare, både vad gäller de Södermalmsbor som står 
längst från arbetsmarknaden och de som sommarjobbar. Och vi kan gå före vad 
gäller klimat- och miljöarbetet genom att snabbt lyfta in tekniska framsteg. 
 
Arbetet med en hållbar äldreomsorg med minskad plastanvändning, cirkulära 
lösningar, minskad användning av kemikalier och minskade klimatutsläpp 
fortsätter.  
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I Scale Stockholm samarbetar Stockholms stad, stadsdelsförvaltningar, 
fackförvaltningar och bolag, tillsammans med invånare, föreningar och företag för 
att utveckla delaktighet, samverkan och lokala åtgärder för att uppnå stadens 
klimatmål till 2030. Vi har flera föreningar som vi tror kan göra viktiga insatser 
på det här området.   
 
Södermalm ska bli en stad med friskare luft, renare vatten och större biologisk 
mångfald. Vi ska visa att den hållbara staden inte bara är nödvändig, den är 
faktiskt något att längta till. I det arbetet kommer vi ta fram en lokal miljö- och 
klimathandlingsplan.   
 
Under året fortsätter arbetet med att utveckla våra parker, vatten och 
grönområden. Vi söker medel för att öka den biologisk mångfald, skapa 
växtbäddar och göra dagvattensatsningar. En ny stadsodling ska anläggas i 
Pålsundsparken.  
 
Träd bidrar förutom att binda koldioxid, filtrera luften från partiklar, utjämna 
temperaturskillnader och omhänderta dagvatten till att skapa ett mycket trevligare 
Södermalm. Nämnden ska arbeta enligt det stadsövergripande trädmålet som 
gäller alla gator, torg och parker. Vi söker medel för både trädförnyelse och 
trädplantering.  
 
Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb och 
bostäder för alla.   
Vi fortsätter storsatsningen på feriejobben. 2025 blir det 1 160. Fler än någonsin. 
Kvantiteten är viktig men det är också kvaliteten. Jobben behöver vara både 
tydliga och meningsfulla. Samarbetet med föreningslivet på Södermalm fortsätter 
med en särskild satsning under sommaren.   
 
Stadsdelen kommer fortsätta ha ett tydligt fokus kommer att finnas på de avtal där 
det finns ökad risk för välfärdsbrottslighet.
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2024-12-12 
 
Verksamhetsplan och 
budget 2025 för Södermalms 
stadsdelsnämnd  

 
Ärende 10 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Marko Janicic (C) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget 2025  
2. Att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i enlighet med det som 

anförs nedan samt ett mål om kostnadseffektiv verksamhet med fokus på kvalitet och 
ett neutralt synssätt på driftsform och medarbetarnas anställningsgrad  

3. Att uppdra åt förvaltningen att se över vilka möjligheter till förgröning av grå ytor som 
finns i stadsdelen, härunder aktiv uppföljning av förslaget om ”Zinkens stadsskog”, 
och återkomma till nämnden med en handlingsplan  

4. Att uppdra åt förvaltningen att identifiera platser som idag ej har badförbud och som 
inte ligger inom ramen för Handlingsplan för nya bad 2022 i syfte att genomföra 
följande: 

a. Analysera snabbaste, billigaste och bästa sätt att möjliggöra bad för varje plats 
b. Söka investeringsmedel för en ny, stor brygga i Årstaviken  

5. Att uppdra åt förvaltningen att genomföra en inventering av parkmark där så kallade 
attefallshus eller containrar tillfälligt eller permanent kan sättas upp för uthyrning till 
föreningar 

6. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma till nämnden med förslag på hur stadsdelen 
mer aktivt kan arbeta för en större andel närodlat och svenskproducerad mat samt 
viltkött i de egna verksamheterna  

7. Att uppdra åt förvaltningen att undersöka möjligheten att omvandla Tantolunden och 
Högalidsparken till en trygg och attraktiv kultur- och näringslivszon  

8. Att uppdra åt förvaltningen att  
a. återkomma till nämnden med en konkret målsättning för när samtliga 

kommunala förskolor i stadsdelen ska ha en HBTQ-diplomering 
b. att initiera samarbeten i syfte att öka andelen HBTQ-diplomerade förskolor i 

privat regi i stadsdelen  
c. att se över möjligheten till fysiska utbildningar kring kunskap om och 

respektfullt bemötande av HBTQ-personer inom äldreomsorgen 
9. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med förslag på hur en lokal satsning på 

senior personal i äldreomsorgen kan utformas  
10. Att därutöver anföra följande:  
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Vårt förslag har sin utgångspunkt i Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: En frihetlig, 
framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en mångfald av människor, företag och 
föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på 
stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sin egen 
framtid och förverkliga sina drömmar.  
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 
söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och 
de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och 
rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare är en 
del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 
fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 
problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 
problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta till vara på dess unika karaktär 
och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 
staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 
fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 
någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om.  
 

* * * 
 
I Centerpartiets förslag till budget för Stockholms stad 2025 finns en överblick över våra 
lösningar på alla kommunala politikområden och alla delar i den verksamhet som 
Södermalms stadsdelsförvaltning ansvarar för. I detta förslag till beslut finns ett mindre antal 
konkreta förslag inom lokalt prioriterade områden.  
 
En grönare stad med bättre tillgång till vattnet  
Södermalm har fortfarande många grå och slitna ytor som inte används, men som har stor 
potential. Det handlar exempelvis om områden under broar, öppna asfalterade ytor, vissa 
kajområden och inte minst så kallade “wasted spaces” mellan byggnader. Många 
medborgarförslag berör just detta. Vi ser möjligheter att klä murar och bullerplank i grönt för 
att minska de grå inslagen i stadsbilden. Även fler av stadsdelens husväggar och tak skulle 
kunna bli grönare. Även små miniparker på bara några få kvadratmeter kan göra stor skillnad. 
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Vi föreslår att förvaltningen, gärna i samarbete med Trafikkontoret, ser över möjligheterna till 
förgröning i stadsdelen. Arbetet kan med fördel inspireras av tidigare medborgarförslaget om 
Zinkens stadsskog. Förslaget innebär att den del av Ringvägen norr om Hornsgatan förses 
med så kallad mikroskog, växthusliknande paviljonger för gemensam odling samt mer 
utrymme för serveringar och torghandel. 
 
Det är glädjande att förvaltningen arbetar med mindre badprojekt. Mer och fler 
badmöjligheter är något som efterfrågas av Södermalmsborna, det ser vi inte minst på antalet 
medborgarförslag på ämnet. Däremot är det oroande att förvaltningen allt som oftast hänvisar 
till Handlingsplan för nya bad 2022, antingen för att en plan redan finns för förslagen plats 
eller för att platsen ligger utanför handlingsplanen, men alltid med avslag som slutsats.  
 
Under dagens nämndsammanträde kommer vi besluta om en ny badbrygga i Årstaviken - 
vilket förvaltningen ställde sig positiv till eftersom inget badförbud råder och goda 
förutsättningar finns. Trots detta föreslår förvaltningen att rusta upp befintlig badbrygga i 
stället för att utöka med en till, vilket efterfrågades i medborgarförslaget. Processen och 
utförandet att ta fram nya badplatser är omfattande och involverar många gånger flera parter - 
detta betyder att det behövs en tydligare och mer långsiktig tids- och färdplan. Men även ett 
lösningsorienterat fokus. Denna plan bör sträcka sig bortom det kommande budgetåret och 
verksamhetsplanen. Vi anser att skrivningar och medborgarförslag om badplatser måste 
inkluderas i förvaltningens kommande underlag för budget 2026, med inriktning för 2027 och 
2028. Centerpartiet kommer att fortsätta bevaka denna fråga. 
 
Föreningslivet - för en mer levande men även tryggare stadsdel 
Att göra stadsdelens parker och grönytor mer tillgängliga för föreningar och 
bostadsrättsföreningar är en viktig del i att skapa en trygg, levande och inkluderande stadsdel. 
Vi ser att det finns ett stort behov av att underlätta för föreningar att bedriva verksamhet i 
dessa miljöer. Ett exempel är föräldrar som idag saknar möjlighet att brygga en kopp kaffe 
medan de passar barnen på fotbollen – en enkel men viktig funktion som kan bidra till att fler 
vill arbeta för en bättre, finare och tryggare stadsdel. 
 
Vi föreslår att förvaltningen genomför en inventering av parkmark för att identifiera platser 
där attefallshus eller containrar snabbt och enkelt, tillfälligt eller pemanent, kan sättas upp för 
uthyrning till föreningar. Genom att göra detta skapar vi möjligheter för föreningar att ha en 
närvaro i parkerna, bedriva aktiviteter och erbjuda enklare service till medlemmar och 
besökare. Detta skulle inte bara stärka föreningslivet utan också bidra till ökad trygghet 
genom en naturlig närvaro av vuxna och organiserad verksamhet i dessa områden. 
 
Möjligheten att hyra dessa ska ges till etablerade föreningar med tydliga ändamål i enlighet 
med stadens krav till föreningar som mottar bidrag, men även till bostadsrättsföreningar som 
ligger i anslutning till platsen. Om denna lösning genomförs på ett välplanerat sätt kan den 
vara kostnadseffektiv för förvaltningen, med potentiella intäkter från uthyrningen. Samtidigt 
ger den både boende och föreningar nya möjligheter att använda stadsdelens gemensamma 
ytor på ett sätt som stärker sammanhållningen och skapar mervärde för hela Södermalm. 
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Hållbar och närproducerad mat 
Centerpartiet anser att stadsdelsförvaltningen bör ta en mycket mer aktiv roll i att främja 
hållbar och närproducerad mat, framför allt i sin roll som stor marknadsaktör. Detta 
inkluderar att underlätta för lokala producenter och matentreprenörer, samt att skapa fler 
möjligheter för stadsodling och lokala marknader. Förvaltningen bör arbeta för att öka 
andelen hållbart odlade råvaror i offentliga måltider och samtidigt främja utbildningsinsatser 
om hållbar livsmedelsproduktion. Vi ser också vikten av att integrera livsmedelsfrågor bättre i 
planeringen för stadsutveckling, där transporter, beredskap och folkhälsa vägs in för en 
helhetslösning som stärker både miljön och invånarnas välmående. Beredskapsperspektivet är 
också mycket viktigt.  
 
En stadsdel för alla 
Vi vill att Södermalm ska vara en stadsdel där alla människor känner sig inkluderade och 
trygga, oavsett könsidentitet eller sexuell läggning. En viktig del i detta arbete är att 
säkerställa att våra förskolor erbjuder en inkluderande miljö för barn, vårdnadshavare och 
personal. HBTQ-certifiering av de kommunala förskolorna är ett konkret verktyg för att nå 
detta mål, då det ger personalen rätt verktyg och kunskap för att aktivt arbeta med 
likabehandling och normkritik i sin vardag. Detta är inte minst viktigt mot bakgrund av de 
olyckliga signaleffekter som följer av vänsterstyrets nedläggning av förskolan Egalia.  
 
Vi anser att stadsdelsförvaltningen ska ha en tydlig plan och målsättning för att nära nog alla 
kommunala förskolor inom Södermalms geografiska område ska vara HBTQ-certifierade. 
Förvaltningen bör också regelbundet återkomma till nämnden med en uppföljning av arbetet. 
Att skapa en inkluderande miljö i förskolan är en investering i framtiden, som stärker både 
barnens utveckling och samhällsgemenskapen på lång sikt. 
 
Förskolor i privat regi har en lika viktig roll som de kommunala för att främja likabehandling 
och inkludering i vårt samhälle. Andelen certifierade förskolor är mindre inom den privata 
sektorn, vilket är varför vi vill se en mer aktiv dialog mellan stadsdelsförvaltningen och de 
privata aktörerna i frågan. Det kan handla om att informera om och uppmuntra till deltagande 
i HBTQ-certifieringsprogram samt erbjuda stöd och utbildningar för privata utförare. En 
inkluderande förskolemiljö är en viktig grundsten för ett jämlikt och tryggt samhälle där alla 
barn, vårdnadshavare och pedagoger bemöts med respekt och värdighet. 
 
Även att åldras ska vara en trygg och värdig process, oavsett vem man är eller vilka 
livserfarenheter man har. Tyvärr vittnar många äldre HBTQ-personer om oro för att mötas av 
okunskap eller diskriminering inom äldreomsorgen. För att motverka detta anser vi att 
stadsdelsförvaltningen behöver ta ett ännu mer aktivt ansvar för att främja kunskap och 
respekt inom äldreomsorgens verksamheter. Idag erbjuds webbaserade utbildningar på ämnet 
till medarbetarna. Och som vi alla gjort oss skyldiga till så vet vi hur enkelt det är att klicka 
sig igenom dessa. Webbutbildningar på denna typ av områden tenderar att vara oträffsäkra 
och ge minimal kunskapshöjning. Vi föreslår att förvaltningen ser över möjligheten att 
erbjuda fysiska utbildningar för personal inom äldreomsorgen, med särskilt fokus på 
respektfullt bemötande av HBTQ-personer. Dessa utbildningar kan ge personalen både insikt i 
HBTQ-personers specifika behov och verktyg för att skapa en inkluderande vårdmiljö. Det 
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handlar inte bara om att följa lagkrav på likabehandling, utan om att säkerställa att varje 
individ möts med den respekt och förståelse de förtjänar. 
 
 
Ökad trygghet med mer kultur och mer näringsliv  
Tantolunden och Högalidsparken är två fantastiska tillgångar för Södermalm, men de står 
inför utmaningar när det gäller trygghet och trivsel. Trots att det råder alkoholförbud i dessa 
områden ser vi få tydliga förbättringar i den upplevda tryggheten enligt den senaste 
trygghetsrapporten. För att göra dessa platser tryggare och mer levande behöver vi tänka nytt 
och hitta lösningar som engagerar både näringslivet och föreningslivet. 
 
Vi vill därför att förvaltningen undersöker möjligheten att omvandla Tantolunden och 
Högalidsparken till en kultur- och näringslivszon. Genom att tillåta mobila verksamheter, 
exempelvis lådcyklar som säljer crêpes, kaffe eller andra enklare produkter, kan vi skapa en 
positiv närvaro och locka fler besökare till parkerna. Näringsidkare skulle kunna få använda 
dessa ytor gratis (exklusive nödvändiga administrationsavgifter), under förutsättning att deras 
verksamheter är mobila och enkla att flytta. 
 
Det handlar om att skapa en miljö där kultur, näringsliv och föreningsliv samspelar för att 
stärka områdets attraktivitet och trygghet. Genom att involvera lokala entreprenörer och 
föreningar i att arrangera aktiviteter, evenemang eller sälja produkter kan vi både skapa mer 
liv och bidra till lokal utveckling. Kulturzoner som dessa har visat sig fungera väl i andra 
städer och skulle kunna inspirera fler till att använda dessa fantastiska platser på ett nytt sätt. 
 
Att göra detta kräver inte stora investeringar från förvaltningen. Tvärtom kan en väl 
genomförd lösning bli både kostnadseffektiv och bidra till intäkter på sikt. Dessutom kan det 
ge föreningar och näringslivet en större roll i att skapa en trygg och trivsam miljö för alla 
Södermalmsbor. Dock kräver initiativet samspel från flera delar i kommunen. Vi vill att 
förvaltningen analyserar möjligheten att implementera detta och vilka nödvändiga insatser 
som måste spelas in. 
 
Med denna satsning vill vi inte bara öka tryggheten, utan också stärka stadens småskaliga 
näringsliv och kulturutbud. Södermalm förtjänar levande parker där människor kan mötas, 
njuta av lokalt entreprenörskap och känna sig trygga i stadens gröna rum. 
 
En effektiv verksamhet med fokus på kvalitet, utveckling och valfrihet  
Kvalitet och effektivitet i verksamheten måste alltid vara högsta prioritet. “Heltid som norm” 
riskerar att skapa en stelbent struktur som inte tar hänsyn till verksamhetens verkliga behov 
eller individernas olika livssituationer. En flexibel arbetsorganisation, där anställningsformer 
och -grader anpassas efter verksamhetens krav och medarbetarnas preferenser, är en bättre 
lösning som både främjar arbetsglädje och säkerställer en hög nivå på verksamhetens resultat. 
 
Alla medarbetare bör ha möjlighet att välja en anställningsgrad som passar deras livssituation, 
oavsett om det är heltid, deltid eller andra alternativ. Samtidigt måste förvaltningen arbeta för 
att upprätthålla en kostnadseffektiv och kvalitativ verksamhet, utan att låta en centraliserad 
norm hindra utvecklingen eller begränsa effektiviteten. Staden ska vara en attraktiv 
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arbetsgivare och erbjuda kompetensmiljöer med utrymme för nya idéer och utveckling av 
verksamheten.  
 
För att uppnå detta bör förvaltningen prioritera en verksamhet som sätter kvalitet och 
invånarnas valfrihet i centrum, där driftsformer och anställningsgrader styrs av verkliga behov 
snarare än formella krav. Detta tillvägagångssätt säkerställer både en effektiv organisation och 
en arbetsplats som värnar om både den anställdes och invånarens välmående. 
 
En helt konkret grupp som behöver satsas särskilt på är seniora arbetstagare inom 
äldreomsorgen. Centerpartiet vill att Södermalm ska vara en förebild i arbetet för att behålla 
fler seniora medarbetare inom vård och omsorg. Seniora undersköterskors och 
sjuksköterskors erfarenhet och kompetens är guld värd för äldreomsorgen på Södermalm. Vi 
behöver att fler både orkar och önskar stanna kvar längre. Det är också en viktig 
jämställdhetsfråga. Fyra av fem sysselsatta inom vården är kvinnor och att ge inte minst alla 
de kvinnor som slitit ett helt arbetsliv i omsorgen bättre villkor, är en viktig prioritering. Det 
kan handla om tillgång till kompetens- och karriärutveckling såsom specialist- eller 
ledarutbildning, möjlighet att fungera som handledare för nyutbildade kollegor eller en tjänst 
med ansvar för verksamhetsutveckling. Det kan också handla om stärkta möjligheter till 
återhämtning genom flexiblare scheman eller höjt friskvårdsbidrag. Vi vill därför uppdra åt 
förvaltningen att återkomma med förslag på hur en lokal satsning på senior personal i 
äldreomsorgen kan se ut.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
Beslutssammanträde 2024-12-12 
 
Ärende 10 
Verksamhetsplan och budget 2025 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
 
 
Förslag till beslut* 
 

- Att delvis godkänna förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget 2025 
 

- Att därutöver anföra följande: 
 
Verksamhetsplanen för Södermalms stadsdelsnämnd vilar på Moderaternas, Liberalernas, 
Centerpartiets och Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholm: en frihetlig, trygg 
och hållbar stad där varje stockholmare ges förutsättningar att forma sin egen framtid. 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som 
bott här hela livet, företagare och anställda.  
 
Vi bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen framtid och 
förverkliga sina drömmar. Det är vår uppgift att värna denna mångfald och utveckla vår stads 
unika karaktär. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 
söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och 
de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och 
rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare är en 
del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 
fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 
problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 
problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär 
och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 
staden och som begränsar människors frihet. 
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Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 
fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 
någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om.  
 
Trygghet och välfärd för alla – konkreta satsningar 
 
1. Stärkt trygghetsarbete: 
   - Förstärk ordningsvakternas närvaro vid otrygga platser som Medborgarplatsen och 
Mariatorget. 
   - Satsa på bättre belysning och renovering av parker för att skapa en trygg och trivsam miljö 
för barnfamiljer och äldre. 
   - Motverka drogscener och samarbeta med polisen för att säkerställa att kriminella 
strukturer bryts ner. 
 
2. Prioritering av äldreomsorg: 
   - Genomför satsningar på välfärdsteknik för kognitiv aktivering och hjälpmedel som stärker 
äldres livskvalitet. 
   - Utveckla måltidsupplevelser och skapa möjligheter till dagliga utevistelser. 
   - Behåll och attrahera senior personal genom kompetensutveckling och förbättrade 
arbetsvillkor. 
 
3. Proaktivt arbete med barn och unga: 
   - Återinför allvarssamtal mellan socialtjänst, polis och föräldrar inom 48 timmar för unga 
som begått sitt första brott. 
   - Utöka uppsökande verksamhet vid risk för kriminalitet. 
   - Erbjud fler föräldrastödsprogram och säkerställ att fler deltar i evidensbaserade insatser. 
 
En hållbar och grön stadsdel 
 
Södermalm ska leda utvecklingen mot en grön och hållbar stadsmiljö: 
   - Förgröna gråa ytor med trädplantering och miniparker, särskilt i tätbebyggda områden som 
Skanstull och Medborgarplatsen. 
   - Samarbeta med Trafikkontoret för att utveckla underutnyttjade ytor och förvandla  ”wasted 
spaces” till gröna mötesplatser. 
 
Ordning och reda i ekonomin 
 
Vi står fast vid principen att prioriteringar är nödvändiga för att garantera att stadens resurser 
används effektivt: 
   - Spara in på områden som inte utgör kommunala kärnuppdrag. 
   - Öka transparensen kring föreningsbidrag och säkerställ att de går till verksamheter som 
förbättrar tryggheten i stadsdelen. 
   - Stoppa koncentrationen av sprutbytesverksamheter till Södermalm och flytta dem till mer 
lämpliga platser. 
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Kritik mot nuvarande styrning 
 
Under det nuvarande vänsterstyret har Södermalm och Stockholm drabbats av ineffektiva 
satsningar och ett bristande fokus på invånarnas verkliga behov: 
   - Trots högre kommunskatter har resurser omprioriterats till administrativa projekt och 
onödiga utgifter istället för till förskola och äldreomsorg. 
   - Misslyckade förslag, som koncentrationen av sprutbytesverksamhet till Södermalm, har 
inte tagit hänsyn till de boendes trygghet och behov. 
   - Trafiknedskärningar samt både minskad turtäthet och kortare turer slår hårt mot invånare i 
områden som Sofia och Medborgarplatsen. 
 
Vi vill vända denna utveckling genom att prioritera invånarnas grundläggande behov och 
skapa en mer effektiv och ansvarsfull användning av skattemedel. 
 
En gemensam framtid 
 
Med detta förslag vill vi skapa en stadsdel där trygghet, hållbarhet och frihet står i centrum. 
Södermalm ska vara en plats där alla, oavsett ålder eller bakgrund, känner sig hemma och ges 
förutsättningar att bidra till samhället. 
 
Sammanfattning 
 
Vi lovar att fortsätta arbeta för stockholmarnas bästa med tydliga prioriteringar och en 
ansvarstagande ekonomisk politik som möter morgondagens utmaningar utan att höja skatten. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2024-12-12 

  
Ärende 10 

  
Verksamhetsplan för Södermalms 
stadsdelsnämnd 
 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Johan Lisspers (L) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i enlighet med som anförs 

nedan. 
3. Att därutöver anföra följande 

 
Verksamhetsplanen för Södermalms stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i Liberalernas, 
Moderaternas, Centerpartiets och Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms 
framtid: En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi 
passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma 
sin egen framtid och förverkliga sina drömmar.  
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 
söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och 
de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och 
rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare är en 
del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 
fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 
problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 
problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär 
och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 
staden och som begränsar människors frihet. 
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Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 
fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 
någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om.  
 
Liberalerna vill se ett tydligare fokus på utökat samarbete mellan socialtjänsten och förskolan. 
Med tidiga insatser redan när barn går i förskolan går det att förebygga framtida sociala 
problem och/eller kriminalitet. Särskild uppmärksamhet behöver fästas vid små barn med 
höga nivåer av ihållande aggressivt beteende, då detta visat sig ha starkt samband med att 
utveckla grov våldsbrottslighet senare i livet. För ett litet barn kan det räcka med mindre 
ingripande åtgärder och handlar främst om olika föräldrastödjande insatser. Desto äldre barnet 
blir utan att socialtjänsten kommer in desto mer komplex problematik. Liberalerna satsar 
därför på socialtjänst i skola och förskola i samtliga stadsdelar i sitt förslag till budget för 
2025. 
 
Vi vill också se att socialtjänsten fortsätter arbeta mot missbruket av lustgas. Många barn och 
ungdomar idag känner inte till de ytterst allvarliga konsekvenser som lustgas kan ge. Vi 
tänker att detta kan ligga inom fältassistenternas arbetsområde men att det även bör adresseras 
i samarbetet mellan skola och socialtjänst. 
 
De skolsociala team som visat sig vara en framgång för att hjälpa elever med hög 
skolfrånvaro tillbaka till skolan vill vi se utvecklas. Vi välkomnar att den rödgröna 
majoriteten fortsatt arbetet arbetsmodellen men mer behöver göras och vi vill se både en 
förstärkning och vidareutveckling av teamen. 
 
Staden ska arbeta för parker, natur- och kulturreservat och naturområden med hög kvalitet och 
ökad biologisk mångfald. Vikten av just biologisk mångfald för våra grönområden ska inte 
underskattas. Vi föreslår därför ett särskilt stöd till stadsdelarna i arbetet för att öka den 
biologiska mångfalden och säkerställa välmående parker och natur i hela staden. 
 
Som en av Sveriges största arbetsgivare har staden ett stort ansvar för att säkerställa att 
anställda medarbetare upplever god arbetsmiljö. En viktig del i det arbetet är friskvård för 
medarbetare, där personalen själva bör få välja om de önskar en högre friskvårdsersättning i 
pengar eller möjlighet till en friskvårdstimme varje vecka. 
 
Personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett så självständigt liv som möjligt. 
Målgruppens behov av stödinsatser varierar stort men för många är beviljade timmar 
ledsagning eller insatser från socialpsykiatrin avgörande för ett bra liv. Det är därför 
anmärkningsvärt att anslagen till brukare inom LSS återkommande varit på ytterst låga nivåer 
i samtliga av stadens budgetar innevarande mandatperiod. Liberalerna föreslår i sin 
budgetreservation en förstärkning av både ledsagning och socialpsykiatrin, och vill i 
förlängningen se att inrättande av omsorgsprisindex (OPI) utreds och införs även för LSS. 
 
Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle. Alltför många äldre lever idag i 
isolering. Liberalerna har drivit på för att säkerställa att det i varje stadsdel finns träffpunkter 
och möteslokaler som är öppna även på somrar och storhelger liksom att föreningslivet har 
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fått medel för att anordna aktiviteter för äldre på somrarna. Men social isolering behöver 
motarbetas på mer än ett sätt. Stadsdelsnämnderna har ett stort ansvar i att fortsätta det arbetet 
och genom samordnade insatser bryta ofrivillig ensamhet bland äldre. Detta behöver vara ett 
prioriterat arbete i verksamhetsplanen. 
 
Stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det finns en mångfald av boendeformer och att de 
äldre som behöver komma till ett äldreboende får göra det i tid. Samtidigt måste servicehusen 
som boendeform värnas och om nuvarande bestånd behöver renoveras eller rivas ska boende 
erbjudas plats i annan likvärdig bostad. Stadens måste kunna erbjuda den form av 
mellanboende som servicehusen innebär. Vi vill att äldres valfrihet värnas och det innebär 
reell möjlighet att få plats på ett servicehus eller motsvarande, som erbjuder en god 
levnadsstandard. 
 
Slutligen är det återigen tydligt att uppföljningen av omhändertagna barn inte prioriteras av 
den rödgröna majoriteten. Det är en ytterst utsatt grupp barn och unga som staden övertagit 
föräldrarollen för och då måste det ske med målet att samhället ska vara den bästa föräldern. 
Det är också en grupp som löper förhöjd risk att dras in i kriminalitet innan, under och efter 
en placering. Att staden fortfarande inte systematiskt följer upp dessa barns skolgång, hälsa, 
tandhälsa och fortsatta stödbehov är ett underbetyg. 
 
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2025.
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-12-12 

Dnr: SÖD 2024/1109 
Ärende 10 

    
 
 
 
Verksamhetsplan 2025 för Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till Södermalms stadsdelsnämnd 

med en verksamhetsplan utifrån Sverigedemokraternas skuggbudget 2025 
3. Därutöver vill vi anföra följande: 

 
En viktig aspekt av stadsdelsnämndens arbete är att skapa och upprätthålla en hög 
nivå av trygghet för invånarna. Många södermalmsbor upplever en ökad otrygghet, 
vilket påvisar hur viktigt det är att stadsdelsnämnden fokuserar på att både förebygga 
brott och planera för trygghetsfrämjande åtgärder. Allvarligt våld förekommer också i 
vår stadsdel, vilket ytterligare betonar vikten av att vidta konkreta åtgärder. Det handlar 
inte bara om att agera reaktivt utan också att göra långsiktiga investeringar, exempelvis 
genom fler trygghetskameror, bättre belysning och fler sociala insatser. 
 
Informationsinsatser till de olika verksamheterna i Stockholm kan och bör förbättras, 
särskilt när det gäller uppföljning och utvärdering av inriktningsmål. Det är av yttersta 
vikt att vi säkerställer att skattebetalarnas pengar används på ett ansvarsfullt och 
effektivt sätt. För att uppnå detta vill vi särskilt att Stockholms stad arbetar aktivt med 
att utvärdera och implementera utfallsmått som en central komponent i 
ersättningssystemet vid upphandling av sociala tjänster. Genom att fokusera på 
konkret mätbara resultat, kan vi säkerställa att de resurser som avsätts för sociala 
tjänster faktiskt leder till de förbättringar som avses. 
 
Som politiker har vi ett ansvar att fatta de rätta besluten och prioritera de områden som 
mest effektivt kan bidra till att skapa en trygg och välfungerande stadsdel. Vi anser att 
det är av största vikt att trygghetsfrågor och frågor rörande social service får den 
uppmärksamhet och de resurser som de förtjänar. Sverigedemokraterna har i sin 
skuggbudget för 2025 redogjort för våra visioner, mål och inriktningar och för att 
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genomföra detta ska förvaltningen återkomma till nämnden med en omarbetad 
verksamhetsplan. 
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-12-12 

Ärende 10 
 
Verksamhetsplan 2025 för 
Södermalms stadsdelsnämnd  
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Förslag till beslut/ersättaryttrande 
 
Förslag till beslut 
- att avslå förvaltningens förslag till beslut med hänvisning till kristdemokraternas 
budgetreservation för 2025 
- att därutöver anföra följande: 
 
Verksamhetsplanen för Södermalms stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Kristdemokraternas, Moderaternas, Liberalernas och Centerpartiets gemensamma vision för 
Stockholms framtid: En frihetlig, framtidsinriktad, trygg och hållbar stad med en mångfald av 
människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror 
vi passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och tillsammans 
forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin 
och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, investerare och studenter från hela världen 
söka sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och 
de som bott här hela livet, företagare och anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och 
rätt att bestämma över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla stockholmare är en 
del av samhällsbygget och både vill och kan bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska 
fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med vår politik, att lösa de 
problem som stockholmarna upplever. Det är inte ett löfte om att politiken kan lösa alla 
problem. Men det är ett löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara på dess unika karaktär 
och skönhet. När staden utvecklas ska det göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism eller otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet 
genom kraftfulla insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar av 
staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla verksamheter i staden ska 
fungera. Service och omsorg till stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, stadsmiljöarbete eller 
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någon annan fråga som stadsdelsnämnderna tar beslut om. 
 
Vi kristdemokrater ställer oss skeptiska till kommande verksamhetsårs prioriteringar. Istället 
för ytterligare satsningar på klimatinvesteringar och kultur, hade vi prioriterat 
kärnverksamheten. Vi vill satsa på minskade barngrupper i förskolan, bättre villkor i 
äldreomsorgen och Stockholmarnas trygghet såsom ytterligare kameror och ordningsvakter. I 
tider där stadens verksamheter och människor fått enorma belastningar i form av inflation, 
ökade matpriser och energipriser bör kärnuppdragen prioriteras. Vi ser problemen kring 
snöröjning och en region som skurit ner på bussarnas turtärhet och antal stopp. Detta gör att 
allt fler människor i synnerhet äldre begränsas i sin rörlighet utanför hemmet. Så kan det inte 
vara i vår stadsdel eller någon annan del av staden för den delen.  
 
 

Sida 37 (74)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 11 
Åtgärd av marksättningar vid Sickla udde  
Inriktningsbeslut 
SÖD 2024/1194 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förslag till inriktning 
(inklusive val av åtgärdsmetod nummer 2) och att förvaltningen 
medges rätt att fortsätta planering för projekt Åtgärd av 
marksättningar vid Sickla udde med en investeringsutgift upp till 
8,2 mnkr, som underlag för ett kommande genomförandebeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Längs stranden på Sickla udde förekommer sättningar både på park- 
och fastighetsmark. Sättningarna beror på att det finns lös jord och 
lera, samt att marken har fyllts upp bland annat i samband med 
exploatering. Trafikkontoret och Södermalms stadsdelsförvaltning 
samarbetar för att lösa problemet. Målet är att stoppa sättningarna 
samt att återställa ytorna på stadens parkmark som har påverkats. 
 
Tre olika förslag till åtgärd har studerats. I alla tre fallen förutsätts 
att marken fylls upp till den nivå som gällde när området bebyggdes 
år 2004. 
 
Sweco Sverige AB, trafikkontoret och Södermalms 
stadsdelsförvaltning förordar att välja åtgärdsförslag 2 Förstärkning 
med kalkcementpelare samt uppfyllnad som metod. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1194-3 (Godkänd - R 1) Åtgärd av 
marksättningar vid Sickla udde - inriktningsbeslut  

 SÖD 2024/1194-4 Bilaga 1 Reviderat startbeslut 2024-02-06 
 SÖD 2024/1194-4.1 Bilaga 2 PM Geoteknisk 

systemhandling 2024-08-27 
 SÖD 2024/1194-5 Bilaga 3 Riskbedömning 2024-10-08 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 12 
Månadsrapport  
November 2024 
SÖD 2024/1310 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för november 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per november med helårsprognos visar på ett 
överskott om 34,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i september 6,97 procent vilket 
är oförändrad nivå jämfört med förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 24,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr, Individ- och 
familjeomsorgen ett överskott om 4,0 mnkr och Ekonomiskt bistånd 
ett överskott om 2,0 mnkr. Stadsmiljöverksamhet prognostiserar ett 
underskott om 3,0 mnkr, Förskolan ett underskott om 2,0 mnkr och 
Barn, kultur och fritid ett underskott om 1,0 mnkr. Övriga 
verksamheter prognostiserar en budget i balans. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1310-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1310 
 SÖD 2024/1310-2 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2024 
 SÖD 2024/1310-2.1 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
 SÖD 2024/1310-2.2 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/1310-2.3 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 13 
Fördelning av föreningsbidrag för år 2025  
SÖD 2024/1009 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
fördelning av föreningsbidrag för år 2025 med följande tillägg: 
 
att öka ramen för föreningsbidrag 2025 till 4 400 000 kronor. 
 
att höja stödet till Södergården med 65 000 kronor, till 
Timmermansgården med 19 000 kronor och Mäster Olofsgården 
med 18 000 kronor. 
 
att PRO Katarina, PRO Sofia, SPF Seniorerna Katarina Sofia, SPF 
Seniorerna Maria Högalid och Viljan Södermalms frivillig central 
alla får ytterligare 6 000 kronor var. 
 
att FUB Stockholm och Autism Stockholms län båda får ytterligare 
5 000 kronor. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutade i december 2024 om att 
fördela föreningsbidrag för år 2025. Nämnden har avsatt 4 258 000 
kronor till föreningsbidrag i budget. Det har inkommit 38 
ansökningar om föreningsbidrag för verksamhetsår 2025 till 
Södermalms stadsdelsnämnd varav 37 ansökningar inkom i tid. Det 
totala ansökningsbeloppet uppgår till 11 278 657 kronor. 
Förvaltningen föreslår att 29 av föreningarna beviljas 
föreningsbidrag. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco 
m.fl. (V) samt Magnus Palm (MP) anmälde ett gemensamt förslag 
till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 
med detta. 
  

Ersättaryttrande 
Johan Lisspers (L) föreslog att höja bidragsposten med 120 000 
SEK och att med detta ge förvaltningen i uppdrag att anlägga en ny 
badbrygga i Årstaviken. 
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Lars Rottem Krangnes (C) och Marko Janicic (C) ställde sig bakom 
Johan Lisspers (L) yttrande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiets förslag 
till beslut. 
  

Reservationer 
Anne-Lie Elfvén (L) och Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig 
mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1009-45 (Godkänd - R 4) SÖD 2024/1009 
Fördelning av föreningsbidrag för år 2025 
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Södermalm 

2024-12-14 
Ärende 13 

 Fördelning av föreningsbidrag år 2025 
 

Anders Göransson m.fl. S 
Charlotta Lilja Pittuco m.fl. V 

Magnus Palm MP  
 

 
 
Förslag till beslut  
att nämnden bifaller förvaltningens beslut med följande tillägg:  
 
att  öka ramen för föreningsbidrag 2025 till 4 400 000 kronor. 
 
att höja stödet till Södergården med 65 000, till Timmermansgården 

med 19 000 och Mäster Olofsgården med 18 000.  
 
att PRO Katarina, PRO Sofia, SPF Seniorerna Katarina Sofia, SPF 

Seniorerna Maria Högalid och Viljan Södermalms frivillig central 
alla får ytterligare 6 000 kr var.  

 
Att FUB Stockholm och Autism Stockholms län båda får ytterligare 

5 000kr   
 
Vår majoritet har som ambition att Stockholm ska ha Sveriges bästa 
föreningsklimat. Vägen dit går via ett stärkt stöd till de föreningsdrivna 
samlingslokalerna med en insikt att varje stadsdel är unik och bör utvecklas 
utifrån sina förutsättningar. 
 
Det som särskiljer Södermalm är våra hem- och föreningsgårdar. De bildar ett 
demokratiskt fundamentet, som bidrar till att bygga en stad som håller ihop ett 
Stockholm för alla. De tillhandhåller en nödvändig infrastruktur där arrangörer 
och deltagare bidrar med sitt eget arbete. Det är verksamheter som funnits under 
lång tid och som är mycket svåra att ersätta med någon annat.  
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§ 14 
Skrivelse om stöket i Fatbursparken  
Svar på skrivelse från Jonas Nilsson med flera (M) 
SÖD 2024/1052 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att svara på en 
skrivelse om stöket i Fatbursparken från Jonas Nilsson med flera 
(M). Skribenterna har frågor till förvaltningen med anledning av att 
den missbruksrelaterade problematiken ökade i parken under 
sommaren. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterar att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
  

Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
 
Jonas Nilsson m.fl (M) anmälde ett särskilt uttalande (bilaga). 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) 
särskilda uttalande samt ställde sig bakom Jonas Nilsson m.fl. (M) 
särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1052-3 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1052 
Skrivelse om stöket i Fatbursparken 

 SÖD 2024/1052-1 Skrivelse från Moderaterna angående stök 
i Fatbursparken 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-12-12 

Ärende 14 
 
Skrivelse om stöket i 
Fatbursparken 
 
Lars Rottem Krangnes (C)  
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Skrivelsen från Moderaterna lyfter viktiga trygghetsfrågor för Södermalm och Fatbursparken 
i synnerhet. Vi ser positivt på förvaltningens planer att skapa lekvärden i parken för barn, att 
stödinsatser riktas mot personer som befinner sig i området. Det är också viktigt att stadens 
ordningsvakter patrullerar området, men tyvärr har vänsterstyret dragit ner på denna resurs. 
Vi ser även positivt på att polisen planerar sätta upp kameror i området, vilket bör ske 
skyndsamt.  
 
Situationen på Södermalm, inklusive Fatbursparken, kan dock kräva mer omfattande och 
långsiktiga åtgärder än vad förvaltningen föreslår i sitt svar på Moderaternas skrivelse. 
 

Sida 44 (74)



Södermalms stadsdelsnämnd 2024-12-12 
Skrivelse angående stök i Fatbursparken  
Ärende 14 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Erik Ehrs (Kd) 

Särskilt yttrande/uttalande 
Flera kategorier incidenter och åtgärder har haft en betydligt högre förekomst på Södermalm 
jämfört med andra stadsdelar i Stockholm, vilket tyder på att situationen med största 
sannolikhet är allvarligare än vad som framgår av förvaltningens svar.  
Statistik från Stadsledningskontoret och polisen är talande. En jämförelse med andra 
stadsdelar talar inte till Södermalms fördel. 

Totala antalet åtgärder och besök: 
Södermalm toppar listan med 36 972 åtgärder/besök, vilket är markant högre än tvåan, 
närmaste stadsdel, som är Norrmalm med 24 126. 

Avvisningar och omhändertaganden: 
- Södermalm hade flest avvisningar (1 650) och omhändertaganden enligt LOB (144). 
- Detta pekar mot en klart högre förekomst av ordningsstörningar och berusning jämfört 

med andra stadsdelar. 

Hälsokontroller och polisassistans: 
- Södermalm utmärker sig med 1 048 hälsokontroller och 225 assistanser till polis, 

vilket är betydligt fler än andra stadsdelar. 

Implikationer för Fatbursparken 
- Dessa siffror antyder att problematiken i Fatbursparken kan vara del av ett större 

mönster av ordningsstörningar på Södermalm.  
- Förvaltningens svar fokuserar på specifika åtgärder för Fatbursparken, men adresserar 

inte den övergripande situationen i stadsdelen. 

Resursbehov: 
- Den höga incidensfrekvensen på Södermalm kan tyda på ett större behov av 

ordningsvakter och andra trygghetsskapande åtgärder än vad som framgår av 
förvaltningens svar. 

Omfattning av problematiken: 
- Statistiken indikerar att den missbruksrelaterade problematiken och 

ordningsstörningarna på Södermalm är mer utbredd och allvarlig än vad som beskrivs 
i förvaltningens svar. 

- Sammanfattningsvis vad gäller statistiken så pekar den på att situationen på 
Södermalm, inklusive Fatbursparken, kan kräva mer omfattande och långsiktiga 
åtgärder än vad förvaltningen föreslår i sitt svar på Moderaternas skrivelse. 

Frågorna dröjer sig kvar 
Kan man känna sig trygg? Är vi säkra när vi går till parklekarna med våra barn? Hur många 
tonåringar rekryteras av gängkriminella på ungdomsgården? Är det säkert att ha offentliga 
politiska möten i stadsdelarnas samlingslokaler?
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§ 15 
Skrivelse från Centerpartiet om lokalbrist i staden  
Svar på skrivelse 
SÖD 2024/1160 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I skrivelsen från (C) beskrivs att lokalbrist råder bland föreningar i 
Stockholm sedan pandemin. Idrottsföreningar får mindre tilldelning 
av lokaler vilket gör att verksamheten behöver minska i skala. Det 
drabbar många ungdomar som inte får tillgång till meningsfull 
träning, detta medan gängrekryteringar sker i samma åldersgrupp. 
Frågorna som ställs i skrivelsen är vad förvaltningen kan göra för 
att tillgängliggöra lokaler, vad kultursamordnaren kan göra inom 
ramen för sin tjänst, samt vad förvaltningen kan göra för att fler 
parker och grönområden kan användas till träning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1160-3 (Godkänd - R 3) SÖD 2024/1160 
Skrivelse från Centerpartiet om lokalbrist i staden 

 SÖD 2024/1160-2 Skrivelse från Centerpartiet om lokalbrist 
i staden 
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§ 16 
Remiss av Motion om att ge stadsdelsnämnder i uppdrag 
att driva lokala facebookgrupper  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/951 
SÖD 2024/1186 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att ge 
stadsdelsnämnder i uppdrag att driva lokala facebookgrupper för 
yttrande senast 21 januari 2025. Motionen är skriven av Gabriel 
Kroon (SD). 
 
I motionen lyfter skribenten att det finns lokala facebookgrupper för 
specifika stadsdelsområden. Grupperna är viktiga informations- och 
diskussionsforum för närboende. I dag drivs grupperna främst av 
ideella eldsjälar som sköter administrationen. 
 
Vidare lyfter skribenten att Stockholm stad genom sina 
stadsdelsnämnder bör äga, driva och administrera lokala 
facebookgrupper för olika områden i staden. Detta för att säkerställa 
en korrekt uppgiftsspridning 
 
Förvaltningen arbetar idag med sociala medier, till exempel 
Facebook. Största sidan på kanalen är ”Södermalms 
stadsdelsförvaltning”, där syftet är att informera om aktuella 
aktiviteter, att ge samhällsinformation och att utöka dialogen med 
de som bor eller vistas i stadsdelsområdet. 
 
Styrdokumentet ”Policy för Stockholms stads konton i sociala 
medier 2020–2024” slår fast att när Stockholms stad kommunicerar 
i sociala medier ska det vara tydligt att staden är avsändare. De 
konton i sociala medier som Stockholms stad ansvarar för ska ha ett 
tydligt syfte med koppling till ansvarig förvaltnings eller bolags 
verksamhetsplan eller uppdrag. 
 
Att driva lokala facebookgrupper med syfte att politiker ska ha en 
kanal för informationsspridning anser förvaltningen därför inte är 
Stockholms stads uppdrag. 
 
Att driva lokala facebookgrupper är även en resursfråga. Det finns i 
dag stora lokala facebookgrupper inom Södermalms 
stadsdelsområde, till exempel ”Vi som bor på Södermalm” och 
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”Hammarby Sjöstad”. Att skapa konkurrerande grupper skulle 
kräva omfattande resurser inom förvaltningen för till exempel 
marknadsföring, moderering, diarieföring och arkivering. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Ulf Wester (SD) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) och föreslog 
att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat 
i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Ulf Wester (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1186-2 (Godkänd - R 2) Remiss av Motion om att 
ge stadsdelsnämnderna i uppdrag att driva lokala 
facebookgrupper  

 SÖD 2024/1186-1.1 Motion om att ge stadsdelsnämnder i 
uppdrag att driva lokala facebookgrupper 
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Södermalms Stadsdelsnämnd 

2024-12-12 
Dnr SÖD 2024/1186 

Ärende 16                                                                                                                                 
 
 
 
Remiss av Motion om att ge stadsdelsnämnder i uppdrag att driva lokala 
Facebookgrupper  
 
Förslag till beslut 

1. Att Södermalms stadsdelsnämnd tillstyrker motionen i sitt remissvar 
 

2. Därutöver anföra följande: 
 
Förvaltningen skriver i sitt remissvar att driva lokala Facebookgrupper inte är 
Stockholms stads uppdrag. Vi anser att genom att stadsdelsnämnderna får i uppdrag 
att driva och administrera lokala Facebookgrupper så skulle det vara ett sätt att stärka 
kommunikationen och engagemanget mellan invånarna och våra politiker. Genom att 
använda sociala medier som en plattform för dialog kan vi skapa en mer tillgänglig och 
transparent kommunikation, där invånarna snabbt kan få information om viktiga frågor, 
initiativ och evenemang. Här behöver förvaltningens egna hemsida ett komplement 
där den här sortens kommunikationsmöjligheter fyller det behovet. 
 
Den här sortens grupper ger också möjlighet för stadsdelsnämnderna att lyssna på 
och ta del av invånarnas synpunkter och behov på ett direkt och effektivt sätt. Denna 
typ av interaktivt samhällsengagemang kan bidra till att skapa en mer sammanhållen 
och informerad stadsdel, där invånarna känner sig mer delaktiga i beslut och aktiviteter 
som påverkar deras vardag. 
 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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§ 17 
Remiss av Motion om permanent boende på husbåtar, KS 
2024/745  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
SÖD 2024/1202 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från 
kommunstyrelsen angående en motion om permanent boende på 
husbåtar. Motionären lyfter att det finns båtägare som av olika skäl 
helst skulle vilja bo på sin båt året om. För att detta ska vara möjligt 
behöver det finnas tillgång till kommunalt vatten och avlopp. 
 
I dagsläget är de 25 kajplatserna på Söder Mälarstrand de enda 
husbåtsplatserna som det kommunala bolaget Stockholms Hamnar 
erbjuder. Motionären anser att Stockholms stad borde börja med en 
husbåtssatsning på Norr Mälarstrand. 
 
Motionären pekar även på att det idag är komplicerade regler för att 
kunna bo på båt och att det behövs ett gemensamt regelverk för 
husbåtar. 
 
Förvaltningen är positiv till att levandegöra stadens kajer i linje med 
vad som framkommer i styrdokumentet ”Kajstrategi för Stockholms 
stad 2022”. Ett sätt att levandegöra kajer är att tillåta båtboende som 
är fallet idag på utvalda platser längs med Söder Mälarstrand inom 
Södermalms stadsdelsområde. 
 
Förvaltningen anser att omfattningen av båtboende behöver vara väl 
avvägd med andra funktioner längs kajerna. Varje kajs förutsättning 
behöver ligga till grund för var och i vilken omfattning båtboende 
kan möjliggöras längs stadens kajer. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Jonas Nilsson (M) föreslog att nämnden skulle besluta att bifalla 
motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M) och Therese Lindström 
(M) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1202-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
permanent boende på husbåtar, KS 2024/745 

 SÖD 2024/1202-1.1 Motion om permanent boende på 
husbåtar 

 SÖD 2024/1202-3 Kajstrategi för Stockholms stad 2022 
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§ 18 
Remiss av Motion om samspel i förskolan  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/942 
SÖD 2024/1203 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om samspel i förskolan 
för yttrande senast 21 januari 2025. Motionen är skriven av Jan 
Jönsson (L) och Åsa Nilsson Söderström (L). 
 
I motionen lyfts viktiga frågor och förvaltningens förskolor har 
etablerade arbetssätt både för samspel i förskolan och för de 
rekommendationer som finns för skärmanvändning i förskolan. 
 
Leken, samspel och språk är viktiga delar av förskolans verksamhet 
som bidrar till barns utveckling och lärande. För att främja lek, 
samspel och språk delas barnen exempelvis, under dagen, in i 
mindre grupper. Detta för att ge barnen och pedagogerna möjlighet 
att i ett mindre sammanhang utbyta bland annat tankar, erfarenheter 
och känslor. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Anne-Lie Elfvén (L) föreslog att nämnden skulle besluta att bifalla 
motionen. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 
Anne-Lie Elfvén (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1203-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
samspel i förskolan  

 SÖD 2024/1203-1.1 Motion om samspel i förskolan 
 

Sida 53 (74)



Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-12-12 

Ärende 18 
 
Remiss av Motion om samspel i 
förskolan 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Kristdemokraterna delar Liberalernas syn att uppmuntra lek och samspel hos våra 
förskolebarn. Att skärmtid bör användas restriktivt och inte ersätta det sociala samspelet. Vi 
finner det glädjande i förvaltningens svar att det finns en medveten strategi gällande barns 
skärmtid och det arbete som idag utförs och planeras med främja former av lek och 
utveckling av färdigheter.  
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§ 19 
Remiss av Motion om nya mobilitetslösningar i 
trafikavtal, KS 2024/923  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/923 
SÖD 2024/1204 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Dennis Wedin (M) på remiss som handlar om nya 
mobilitetslösningar i trafikavtal genom ett hyrcykelsystem 
integrerat med kollektivtrafiken. 
 
Södermalms stadsdelsförvaltning ställer sig positivt till motionens 
intention om att öka stockholmarnas möjlighet att resa hållbart. 
Stadsdelsförvaltningen anser också att förslag som främjar 
hälsosamma och klimatsmarta transportsätt är lämpliga att utreda. 
En utredning av just motionens förslag kan visa om det är lämpligt 
att realisera det utifrån bland annat ett ekonomiskt, logistiskt och 
juridiskt perspektiv. 
 
Förvaltningen anser också, oavsett vilket typ av hyrcykelsystem 
som driftsätts i staden, att det ska vara lätt att parkera rätt. 
Felparkerade cyklar ger ett skräpigt och stökigt intryck i 
stadsmiljön. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Jonas Nilsson (M) föreslog att nämnden skulle besluta att bifalla 
motionen. 
  

Ersättaryttranden 
Erik Ehrs (KD) anmälde ett ersättaryttrande (bilaga). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M) och Therese Lindström 
(M) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1204-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1204 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1204-1.1 Motion om nya mobilitetslösningar i 
trafikavtal 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
2024-12-12 

Ärende 19 
 
Remiss av Motion om nya 
mobilitetslösningar i trafikavtal 
 
Erik Ehrs (KD) e.y. 

 
 
Ersättaryttrande 
 
Kristdemokraterna anser att Dennis Wedin (M) lyfter bra idéer för att främja kollektivtrafiken 
i Stockholm. Att integrera hyrcykelsystem med resterande kollektivtrafik och därmed göra 
det lättare för stadens invånare att  åka kollektivt ser vi flera fördelar med. Det är i linje med 
vår politik där vi tidigare bl a drivit frågan om att engångsbiljetter automatiskt ska kunna 
omvandlas till t ex månadskort när viss summa dragits. Att underlätta för lokaltrafik-
konsumtioner hjälper hundratusentals Stockholmare och gör Stockholm mer grön och 
turistvänlig. KD delar även motionärens inställning att vi måste säkerställa god ordning för 
parkering av hyrcyklar.  
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§ 20 
Remiss av Motion om att stärka Stockholm som grön 
kryssningsdestination, KS 2024/916  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/916 
SÖD 2024/1212 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jonas 
Naddebo (C) på remiss som handlar om att stärka Stockholm som 
grön kryssningsdestination. Motionären föreslår bland annat att 
kommunfullmäktige beslutar om att berörda nämnder och bolag 
tillsammans med Stockholms Hamnar arbetar för att höja 
attraktiviteten, tryggheten och tillgängligheten vid färje- och 
kryssningsterminalerna samt längs stråken till/från kollektivtrafik 
och besöksmål. 
 
Södermalms stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till motionens 
intention om att förbättra upplevelsen av staden för 
kryssningsresenärer. Förvaltningen ansvarar för utveckling och 
förvaltning av parkmark och den parkmark som ligger närmst 
Masthamnen och Stadsgårdshamnen är naturparkerna Fåfängan och 
Åsöberget, fickparken Varvsbranten och det gröna parkrummet vid 
korsningen Tegelviksgatan-Folkungagatan. Förvaltningen sköter 
också grönytor på gatumark och sådana ytor finns längs 
Folkungagatan, vid Londonviadukten och i korsningen 
Londonviadukten-Tegelviksslingan. 
 
På Fåfängan, Åsöberget och Varvsbranten genomför 
stadsdelsförvaltningen kontinuerlig skötsel i form av exempelvis 
slyröjning och tömning av skräpkorgar. I Parkplan Södermalm 
anges att en trädvårdsplan ska tas fram för Åsöberget och en Träd- 
och naturvårdsplan för Fåfängan. När dessa planer tagits fram finns 
bättre och mer långsiktiga förutsättningar för en mer sammanhållen 
utveckling och en mer effektiv skötsel av områdena. 
 
Stadsdelsförvaltningen konstaterar att flera av motionärens 
ståndpunkter och förslag går i linje med målbilder och uppdrag i 
kommunfullmäktiges budget för 2025. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden 
skulle besluta i enlighet med detta. 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) och 
Jonas Nilsson mf.l (M) gemensamma förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström 
(M) och Therese Lindström (M) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1212-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1212 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1212-1.1 Motion om att stärka Stockholm som 
grön kryssningsdestination  

 SÖD 2024/1212-3 Bilaga 2 Gröna ytor närmst Mast- och 
Stadsgårdshamnen 
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2024-12-12 
 
Remiss av motion om att stärka 
Stockholm som grön 
kryssningsdestination  
 
Ärende 20 
Dnr: SÖD 2024/1212 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Erik Ehrs (KD) e.y.  

 
 
 
Förslag till beslut 
 

 Att bifalla motionen i sin helhet 
 Att därutöver anföra: 

 
Kryssningstrafiken är av stor betydelse för Stockholms ekonomi och skapar viktiga 
arbetstillfällen inom turistnäringen. Genom att förbättra upplevelsen för passagerare som 
anländer sjövägen, både med reguljär färjetrafik och kryssningsfartyg, kan vi stärka 
Stockholms ställning som en attraktiv destination. Detta är särskilt angeläget i en tid då 
marknaden i Östersjön har påverkats av pandemin, Rysslands invasion av Ukraina och 
stigande bränslepriser. 
 
Vi välkomnar att förvaltningen uttrycker stöd för motionens intentioner och erkänner vikten 
av en sammanhållen utveckling av parker och grönytor i anslutning till Masthamnen och 
Stadsgårdshamnen. Däremot anser vi att förvaltningen intar ett alltför passivt förhållningssätt. 
Att enbart hänvisa till andra aktörer är inte tillräckligt – stadsdelsnämnden har ett ansvar för 
att aktivt förbättra stadsmiljön där det är möjligt. 
 
Londonviadukten, Tegelviksslingan och Stadsgårdsleden är idag ogästvänliga, bullriga 
trafikmiljöer. Det är synd att detta är det första som möter kryssningsturister vid ankomsten 
till Stockholm. Vi menar att det måste vara möjligt att vidta åtgärder som förbättrar dessa 
områden, både på kort och lång sikt. 
 
Vi uppmanar stadsdelsförvaltningen att ta initiativ till och samarbeta med andra aktörer för att 
genomföra konkreta åtgärder som ökar tryggheten och attraktiviteten i Masthamnen och längs 
Stadsgården. Exempel på sådana åtgärder kan vara tydligare skyltning, förbättrad belysning, 
tillfälliga grönytor och pop-up-aktiviteter. Att främja kryssningsturisters vilja och möjlighet 
att på egen hand utforska staden gynnar det lokala näringslivet. Genom att skapa en mer 
inbjudande stadsmiljö kan vi inte bara stärka stadens konkurrenskraft som 
kryssningsdestination utan också bidra till en trevligare miljö för stockholmare. 
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§ 21 
Remiss om Motion om att utreda möjligheten till bad i 
Hammarby Sjöstad, KS 2024/941  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/941 
SÖD 2024/1213 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jan 
Jönsson (L) och Anne-Lie Elfven (L) om att utreda möjligheten till 
bad i Hammarby Sjöstad. 
 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar: 
 
- Att staden utreder olika alternativ för att möjliggöra bad i 
Hammarby Sjöstad. 
 
- Att staden tillsammans med andra aktörer och intressenter 
möjliggör för bad i området. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på att ett bad tillförs Hammarby 
Sjöstad. Detta har även stöd i den framtagna Handlingsplan för nya 
bad 2022 där fler platser i området anges som möjliga att utreda 
vidare om de är lämpliga för bad. 
 
I majoritetens förslag till budget 2025 får trafiknämnden det 
stadsövergripande samordningsansvaret för badfrågor samt för 
inrättande av bastubad. Inom ramen för samordningsansvaret ingår 
för trafiknämnden att i samarbete med Stockholms Hamn AB och 
berörda stadsdelsnämnder möjliggöra bad på tryggt och säkert sätt 
med hänsyn till bland annat trafiksäkerhet och farleder. I 
majoritetens förslag får trafiknämnden även i uppdrag att upphäva 
badförbud där det krävs. 
 
Förvaltningen kommer aktivt delta i ovannämnda samarbete när det 
blir aktuellt att tillskapa ett bad i Hammarby Sjöstad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Anne-Lie Elfvén (L) och Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (bilaga) och föreslog att nämnden 
skulle besluta i enlighet med detta. 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) ställde sig bakom Anne-Lie Elfvén (L) och 
Lars Rottem Krangnes (C) gemensamma förslag till beslut. 
  

Ersättaryttranden 
Johan Lisspers (L) och Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom Anne-Lie 
Elfvén (L) och Lars Rottem Krangnes (C) gemensamma förslag till 
beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde förslagen mot varandra 
och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet 
med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Anne-Lie Elfvén (L), Lars Rottem Krangnes (C), Jonas 
Nilsson (M), Mikael Igelström (M) och Therese Lindström 
(M) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1213-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1213 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/1213-1.1 Motion om att utreda möjligheten till 
bad i Hammarby sjöstad 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2024-12-12 

  
Ärende 21 

  
Remiss om Motion om att utreda 
möjligheten till bad i Hammarby 
Sjöstad 
 
Dnr: Ks 2024/941 
 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Johan Lisspers (L) 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Erik Ehrs (KD) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 
Att bifalla motionen i dess helhet. 
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§ 22 
Remiss av Motion om att avskaffa det generella 
badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och anlägga 
fler bad, KS 2024/811  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/811 
SÖD 2024/1214 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jonas 
Naddebo (C) om att avskaffa det generella badförbudet i stadens 
ordningsföreskrifter och anlägga fler bad. Förutom att häva det 
generella badförbudet borde, enligt motionären, mer arbete göras 
för att göra stadens kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra för 
fler badställen genom att tillföra fler badstegar. I motionen framförs 
även att det behöver anläggas fler allmänna badplatser för att 
minska trängseln på befintliga badplatser. 
 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att avskaffa det generella 
badförbudet i stadens ordningsföreskrifter. 
 
Att ge kommunstyrelsen i uppdrag, i samråd med berörda nämnder 
och bolag, få på plats 175 badstegar i Stockholms vatten. 
 
Att ge kommunstyrelsen i uppdrag, i samråd med berörda nämnder 
och bolag, att utreda möjligheterna för att anlägga 23 nya allmänna 
badplatser. 
 
Förvaltningen ser inga hinder att genomföra motionens förslag på 
de platser som bedöms lämpliga av trafiknämnden, Stockholms 
Hamn AB och berörda stadsdelsnämnder i enlighet med 
majoritetens förslag till budget 2025. Förvaltningen anser att 
framtagen handlingsplan för nya bad 2022 ska tillämpas i detta 
arbete. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog nämnden att 
besluta i enlighet med detta. 
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Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett förslag till beslut (bilaga) 
och föreslog nämnden att besluta i enlighet med detta. 
  

Ersättaryttranden 
Marko Janicic (C) ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes (C) 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat 
i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1214-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1214 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/1214-1.1 Motion om att avskaffa det generella 
badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och anlägga fler 
bad 
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Remiss av Motion om att 
avskaffa det generella 
badförbudet i stadens 
ordningsföreskrifter och 
anlägga fler bad 

 
Ärende 22 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Marko Janicic (C) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att bifalla motionen i sin helhet 
3. Att därutöver anföra följande:  

 
Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm tillgängligt 
för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för levande kajer, nya 
bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i 
hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en viktig pusselbit i utvecklingen av 
Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad för invånare och besökare.  
 
Det är positivt att förvaltningen inte ser några hinder att genomföra motionens förslag, dock 
förvirrande och olyckligt att man samtidigt väljer att hänvisa till handlingsplan för nya bad 
2022, i stället för att se vilken potential detta skulle kunna ha för Södermalms folkliv och 
aktivt bidra till att undanröja detta hinder och möjliggöra mer bad.  
 
Det pågår ett arbete med att avskaffa badförbudet på Reimersholmes kaj (som även vi länge 
pekat ut). Det är ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet går dock betydligt längre och har 
identifierat hela 23 platser i Stockholm som gör sig bra för nya badplatser. Det behövs bara en 
vilja. 
 
Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras för att göra våra kajmiljöer både 
säkrare och mer levande, och samtidigt möjliggöra för fler badställen. Därför borde staden 
satsa på att få på plats fler badstegar. Centerpartiet har identifierat att det borde gå att få minst 
175 fler badstegar få plats, många av vilka ligger inom förvaltningens geografiska 
ansvarsområde. Vi tycker det är anmärkningsvärt att förvaltningen överhuvudtaget inte 
kommenterar vårt förslag om nya badstegar.  
 
Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade badmöjligheter 
som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att häva det generella 
badförbudet, att öppna fler badplatser och få badstegarna på plats för att bättre tillgängliggöra 
Stockholms vatten.
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§ 27 
Redovisning av föreningsbidrag för sommaraktiviteter år 
2024  
Anmälan om redovisning 
SÖD 2024/1010 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 
föreningsbidrag och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutade i februari 2024 om att 
avsätta medel för att fördela extra föreningsbidrag för 
sommaraktiviteter år 2024. Nämnden avsatte totalt 850?000 kronor, 
till aktiviteter för barn och unga i hela stadsdelsområdet och till 
aktiviteter för alla åldrar i och omkring Tantolunden på Södermalm. 
Förvaltningen tog emot 18 ansökningar om föreningsbidrag, alla 
inom sociala avdelningen. 
 
Bidraget fördelades mellan 10 verksamheter. 5 föreningar 
genomförde aktiviteter främst i Tantolunden och 5 föreningar 
genomförde aktiviteter främst i övriga stadsdelsområdet. Några 
föreningar genomförde aktiviteter både i Tantolunden och i övriga 
stadsdelsområdet. Alla föreningar redovisar att de har förbrukat hela 
det beviljade bidraget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1010-11 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1010 
Redovisning av föreningsbidrag för sommaraktiviteter 2024 
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§ 28 
Nedskrivning av fordringar i förvaltningens räkenskaper  
SÖD 2024/1305 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Om en räkning inte betalas betraktas den som en så kallad osäker 
fordran men finns kvar i förvaltningens räkenskaper. Det krävs ett 
beslut om nedskrivning för att beloppet ska tas bort från 
räkenskaperna. 
 
En gäldenär är fortfarande betalningsskyldig även om en fordran 
bokföringsmässigt skrivits ned och avförts ur räkenskaperna. Alla 
aktuella fordringar har handlagts enligt stadens rutiner för krav och 
inkasso. Oavsett om fordringarna skrivs ned kommer kraven att 
fortsätta drivas av stadens anlitade inkassobolag. 
 
Enligt Kommunfullmäktiges beslut 23 november 2023 om ”Regler 
för ekonomisk förvaltning” ska obetalda fordringar skrivas ned 
senast inom ett år. Enligt delegationsordning för Södermalms 
stadsdelsförvaltning har ekonomichefen rätt att fatta beslut om en 
nedskrivning av lägre belopp än 171 900 kronor. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1305-1 (Godkänd - R 1) Anmälan Nedskrivning 
av fordringar i förvaltningens räkenskaper 
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§ 29 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt 
socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 3 2024  
Anmälningsärende 
SÖD 2024/1313 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har för kvartal 3 2024 rapporterat 100 
individrapporter avseende ej verkställda beslut enligt SoL och LSS. 
40 rapporter var nya som för första gången rapporterades till IVO 
som ej verkställda beslut. 60 rapporter avsåg återrapportering i 
ärenden som tidigare tillsänts IVO. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1313-3 (Godkänd - R 1) Rapportering av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS, kvartal 3 2024 
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2024-12-12 

§ 30 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger dem till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2023/1338 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2023/1337 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan av delegationsbeslut och lägga dem 
till handlingarna. 
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2024-12-12 

§ 31 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024-11-27 med tillhörande 
bilagor samt protokoll från förvaltningsgruppen 2024-12-02 anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar att 
lägga protokollen till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/16-21 Protokoll Extrainsatt FVG 27 november  
 SÖD 2024/16-21.1 FVG Sammanställning förslag och 

synpunkter VP 2025 
 SÖD 2024/16-21.2 Fackförbundet Kommunals yrkanden till 

verksamhetsplan för Södermalms Stadsdelsförvaltning 2025 
 SÖD 2024/16-21.3 Särskilt uttalande från Saco med 

anledning av VP 2025 (002) 
 SÖD 2024/16-21.4 Sveriges Lärare Förslag till 

verksamhetsplan 2025 
 SÖD 2024/16-21.5 SSR yrkanden inför budget 
 SÖD 2024/16-21.6 Protokoll FVG 2 december  
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2024-12-12 

§ 32 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråd 2024-12-02 med 
tillhörande bilagor anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar att 
lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/62-21 Protokoll SPR 2024-12-02 
 SÖD 2024/62-21.4 Bilaga 1 Presentation Trygghetsskapande 

välfärdsteknik och digitalisering av arbetssätt 
 SÖD 2024/62-21.3 Bilaga 2 Skrivelse om trafiksituationen 

för äldre avseende cyklar och elsparkcyklar_Bortredigerad 
 SÖD 2024/62-21.1 Bilaga 3 Sammanträdestider Södermalms 

pensionärsråd 2025 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 33 
Information från förvaltningen  
Stadsdelsdirektör Alexandra Wynn informerade om att 
stadsdelsnämndens sammanträde 23 januari äger rum på 
Synskadades Riksförbunds lokal på Gotlandsgatan. 
 

Sida 73 (74)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 34 
Övriga frågor  
Ordföranden Anders Göransson (S) tackar nämnden för det gångna 
året och önskar alla en god jul. 
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